
ČESKÉ OKÉNKO 17 

KOLIK TI JE? 

 

  Kolik ti je (let)? Je mi 20 (let). = How old are you? I am 20. 

  Česky neříkáme „jsem 20“, ale „je mi 20“. „Mi“ je dativ od já. 

 

  Nominativ     Dativ 

   já      mi 

   ty      ti 

   on      mu 

   ona      jí 

   ono       mu 

   my      nám 

   vy     vám 

   oni      jim     

 

Je mi 17, minulý rok mi bylo 16 a příští rok mi bude 18 (konečně!). 

 MARTA A EVA SI POVÍDAJÍ                                            

                    

 

Marta: Taky se ti líbí ten náš nový      

 kolega? 

Eva: Jasně, je hrozně sympatický!  

Marta: Je moc hezký! Nevíš, kolik mu je? 

Eva: Linda říkala, že mu je skoro 60. 

Marta: Vypadá dobře. Slyšela jsem, že 

 má rád mladé slečny. Viděla jsem 

 ho dokonce s jednou, bylo jí asi 20.  

 Marta: Hm, a nám už bude brzo 40, tak  to 

 nemáme šanci... 

 

 

 

 

SLOVNÍČEK 

 

Líbí se ti ...? - Do you like...? 

minulý rok – last year 

příští rok – next year 

kolega – colleague 

skoro - almost 

jasně - sure 

vypadat dobře – to look good 

slečna – young girl 

nemáme šanci – we are out 

 

KVÍZ  

    Doplňte: 

 

1. To je moje maminka. Je ____ 65 let. 

2. To je můj bratr. Je ____ 16 let. 

3. To je babička, když ____ bylo 25. 

4. To jsem já, když _____ bylo 5 let. 

5. A to jsi ty, když _____ byly 2 roky. 

 

     

 

        KLÍČ: 1. jí, 2. mu, 3. jí, 4. mi, 5. ti 


